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Protokół 

Nr XLII/2022 

XLII sesji Sejmiku Województwa   

w dniu 27 września 2022 r. 

 

Początek sesji: godz. 12:08 

Zakończenie sesji: godz. 13:55 

Uczestniczyło 25 radnych. 

 

Obecni radni:  

1. Adamczyk Edward, 

2. Andruszkiewicz Jolanta, 

3. Bobek Jan, 

4. Brzezin Gustaw Marek, 

5. Chyl Marek, 

6. Czemiel Paweł, 

7. Gorczyca Stanisław, 

8. Homza Zbigniew, 

9. Hordejuk Bernadeta, 

10. Jaskulska Sylwia, 

11. Kazimierczuk Marcin, 

12. Kierozalski Grzegorz, 

13. Kluge Grażyna, 

14. Kozłowski Patryk, 

15. Kuchciński Marcin, 

16. Osiecki Julian, 

17. Palińska Magdalena, 

18. Piotrowska Jolanta, 

19. Piwowarczyk Marcin, 

20. Politewicz Tadeusz, 

21. Prokop Grzegorz, 

22. Rudnik Dariusz, 

23. Słoma Jarosław, 

24. Szter Marek,  

25. Ulewicz Bożenna. 

 

Nieobecni radni: 

1. Astramowicz- Leyk Teresa, 

2. Pawlik Jacek, 

3. Sycz Miron, 

4. Szulc Jolanta,  

5. Żuchowski Henryk. 
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Goście biorący udział w obradach: 

1. Prezes Zarządu Spółki Warmia i Mazury, p. Wiktor Wójcik, 

2. Dyrektor Urzędu Statystycznego, p. Marek Morze, 

3. Zastępca Dyrektora Warmińsko-Mazurskiego Oddziału Narodowego Funduszu 

Zdrowia, p. Joanna Eljasiak,  

4. Prezes Zarządu Warmińsko-Mazurskiej Agencji Rozwoju Regionalnego w Olsztynie, 

p. Marek Karólewski,  

5. Przewodniczący Związku Stowarzyszeń Niemieckich na Warmii i Mazurach,  

p. Henryk Hoch. 

 

Pełny zapis transmisji z obrad XLII sesji Sejmiku dostępny jest w Biuletynie Informacji 

Publicznej Urzędu Marszałkowskiego Województwa Warmińsko-Mazurskiego  

w Olsztynie  pod adresem:  

https://bip.warmia.mazury.pl/kategoria/114/sejmik-wojewodztwa-archiwum-z-obrad-

sesji-sejmiku.html  

oraz na stronie internetowej samorządu województwa pod adresem: 

https://warmia.mazury.pl/wladze-wojewodztwa/sejmik/archiwalne-sesje-sejmiku. 

 

1. Otwarcie obrad. 

 

Przewodnicząca Sejmiku, p. Bernadeta Hordejuk otworzyła sesję i przywitała 

gości biorących udział w obradach. Kolejno poinformowała, iż 24 września br. odbywały się 

obrady Młodzieżowego Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego, podczas których  

wybrano prezydium. 

Następnie Przewodnicząca Sejmiku przywitała obecnych podczas sesji: 

Przewodniczącego Młodzieżowego Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego,  

p. Konrada Zacharskiego, Wiceprzewodniczących Sejmiku, p. Justynę Klukas i p. Igora 

Klimka oraz  Członkinię Sejmiku, p. Gabrielę Mierzejewską.  

 

W dalszej części procedowanego punktu głos zabrał Przewodniczący Młodzieżowego 

Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego, p. Konrad Zacharski, który poinformował, 

że spośród Sejmiku liczącego 26 osób, zostało wybrane prezydium Młodzieżowego Sejmiku. 

Następnie przedstawił planowane działania i podkreślił, że liczy na owocną współpracę  

z Sejmikiem Województwa Warmińsko-Mazurskiego. 

 

Kolejno Przewodnicząca Sejmiku oraz Marszałek Województwa, p. Gustaw Marek 

Brzezin złożyli gratulacje Prezydium oraz Członkom Młodzieżowego Sejmiku Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego.  

 

Następnie Przewodnicząca Sejmiku poprosiła o potwierdzenie obecności  

i poinformowała, że w sesji bierze udział 25 radnych.   

 

2. Rozpatrzenie wniosków do porządku obrad. 

 

Przewodnicząca Sejmiku poinformowała, że Komisja Skarg, Wniosków i Petycji 

przejawiła inicjatywę uchwałodawczą dot.  Petycji w sprawie wprowadzenia zakazu 

stosowania rakotwórczego glifosatu na terytorium Województwa Warmińsko-Mazurskiego. 

Dodała, że ww. projekt uchwały zostanie poddany pod głosowanie w punkcie Skargi, wnioski 

i petycje. 

https://bip.warmia.mazury.pl/kategoria/114/sejmik-wojewodztwa-archiwum-z-obrad-sesji-sejmiku.html
https://bip.warmia.mazury.pl/kategoria/114/sejmik-wojewodztwa-archiwum-z-obrad-sesji-sejmiku.html
https://warmia.mazury.pl/wladze-wojewodztwa/sejmik/archiwalne-sesje-sejmiku
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W dalszej części Przewodnicząca Sejmiku poinformowała, że w dniu 26 września br.  

do Kancelarii Sejmiku Województwa wpłynął wniosek o wprowadzenie do porządku obrad 

XLII Sesji Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego projektu uchwały w sprawie 

pozbawienia kategorii dróg wojewódzkich drogi wojewódzkiej nr 521 Bronowo – Susz  

na terenie gminy i miasta Susz. Nadmieniła, że w przypadku pozytywnej decyzji Sejmiku 

zostanie on umieszczony w punkcie 8 porządku obrad sesji, a dotychczasowe punkty 

otrzymają odpowiednio nową numerację 9-14. 

Wskazała, że wszystkie materiały zostały przekazane radnym  drogą elektroniczną, 

natomiast porozumienia dotyczące projektu uchwały w sprawie pozbawienia kategorii dróg 

wojewódzkich drogi wojewódzkiej nr 521 Bronowo – Susz na terenie gminy i miasta Susz  

z  Ministrem Infrastruktury oraz Ministrem Obrony Narodowej zostały przekazane 

w wersji papierowej. Kolejno poinformowała o konieczności procedowania uchwały  

i wyjaśniła, że podjęcie pozwoli na jej wejście w życie z dniem 1 stycznia 2023 roku.   

  
Ponieważ nie było uwag, Przewodnicząca Sejmiku poddała pod głosowanie włączenie  

do porządku obrad projektu uchwały w sprawie pozbawienia kategorii dróg wojewódzkich 

drogi wojewódzkiej nr 521 Bronowo – Susz na terenie gminy i miasta Susz. 

 

Za wprowadzeniem do porządku obrad sesji projektu uchwały w sprawie pozbawienia 

kategorii dróg wojewódzkich drogi wojewódzkiej nr 521 Bronowo – Susz na terenie gminy 

i miasta Susz głosowało – 25 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.   

 

Imienne wyniki głosowania (Dołączenie do porządku obrad projektu uchwały  

w sprawie pozbawienia kategorii dróg wojewódzkich drogi wojewódzkiej nr 521 Bronowo – 

Susz na terenie gminy i miasta Susz ): 

45 XLII Sesja VI kadencji Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego 

Głosowanie 

1 2. Porządek obrad 

Typ głosowania jawne Data głosowania:  27.09.2022 12:16 

 

Liczba uprawnionych 30 Głosy za 25 

Liczba obecnych 25 Głosy przeciw 0 

Liczba nieobecnych 5 Głosy wstrzymujące się 0 

  Obecni niegłosujący 0 

Kworum zostało osiągnięte 

Uprawnieni do głosowania 

Lp Nazwisko i imię Głos Lp Nazwisko i imię Głos 

1. 
Adamczyk 

Edward 
ZA 16. Kuchciński Marcin ZA 
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2. 
Andruszkiewicz 

Jolanta 
ZA 17. Osiecki Julian ZA 

3. 
Astramowicz-

Leyk Teresa 
NIEOBECNA 18. Palińska Magdalena ZA 

4. Bobek Jan ZA 19. Pawlik Jacek NIEOBECNY 

5. 
Brzezin Gustaw 

Marek 
ZA 20. Piotrowska Jolanta ZA 

6. Chyl Marek ZA 21. Piwowarczyk Marcin ZA 

7. Czemiel Paweł ZA 22. Politewicz Tadeusz ZA 

8. 
Gorczyca 

Stanisław 
ZA 23. Prokop Grzegorz ZA 

9. 
Homza 

Zbigniew 
ZA 24. Rudnik Dariusz ZA 

10. 
Hordejuk 

Bernadeta 
ZA 25. Słoma Jarosław ZA 

11. 
Jaskulska 

Sylwia 
ZA 26. Sycz Miron NIEOBECNY 

12. 
Kazimierczuk 

Marcin 
ZA 27. Szter Marek ZA 

13. 
Kierozalski 

Grzegorz 
ZA 28. Szulc Jolanta NIEOBECNA 

14. Kluge Grażyna ZA 29. Ulewicz Bożenna ZA 

15. 
Kozłowski 

Patryk 
ZA 30. Żuchowski Henryk NIEOBECNY 

 

W związku z powyższym, Przewodnicząca Sejmiku przeszła do realizacji porządku 

obrad XLII sesji Sejmiku, który kształtował się następująco: 

 

1. Otwarcie Sesji. 

2. Rozpatrzenie wniosków do porządku obrad. 

3. Sprawozdanie Marszałka Województwa z prac Zarządu w okresie między 

posiedzeniami Sesji. 

4. Informacja o przebiegu wykonania budżetu Województwa Warmińsko-Mazurskiego  

za I półrocze 2022 roku, informacja o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2022-2037 oraz 

informacja o przebiegu wykonania planów finansowych za I półrocze 2022 roku 

jednostek, dla których Samorząd Województwa jest organem założycielskim – 

referujący: p. G. M. Brzezin, Marszałek Województwa. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia dokumentu "Ocena sytuacji na rynku pracy  

i realizacji zadań w zakresie polityki rynku pracy w województwie warmińsko-

mazurskim w I półroczu 2022 roku" – referujący: p. M. Sycz, Wicemarszałek 

Województwa. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2022-2037 – referujący: 

 p. G. M. Brzezin, Marszałek Województwa. 
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7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Województwa Warmińsko-

Mazurskiego na 2022 rok – referujący: p. G. M. Brzezin, Marszałek Województwa. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Województwa Warmińsko-

Mazurskiego na 2022 rok - referujący: p. M. Kuchciński, Wicemarszałek Województwa. 

9. Skargi, Wnioski, Petycje – referująca: p. B. Hordejuk, Przewodnicząca Sejmiku. 

10.  Sprawy organizacyjne Sejmiku.  

11.  Przyjęcie protokołu z obrad XLI Sesji Sejmiku z dnia 30.08.2022 r. 

12. Sprawy różne.  

13.  Oświadczenia radnych. 

14.  Zamknięcie Sesji. 

 

3. Sprawozdanie Marszałka Województwa z prac Zarządu w okresie między 

posiedzeniami sesji. 

 

Przewodnicząca Sejmiku otworzyła dyskusję. Głos zabrali: 

 

Radna Bożenna Ulewicz w związku z tym, iż w bieżącym miesiącu nie odbyło się 

posiedzenie Komisji Kultury i Edukacji, poprosiła o informację na temat uchwał 

podejmowanych na wniosek Departamentu Kultury i Edukacji  w sprawie dyrektorów 

placówek instytucji kultury i edukacji. W swoim wystąpieniu zwróciła się z prośbą   

o przedstawienie szczegółów na temat uchwały zmieniającej uchwałę Zarządu Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego w sprawie powołania Dyrektora Teatru im. Stefana Jaracza  

w Olsztynie. W dalszej części wystąpienia odniosła się do uchwały Zarządu Województwa  

w sprawie zatwierdzenia Mechanizmu współpracy i koordynacji w zakresie uczenia się przez 

całe życie dla Województwa Warmińsko-Mazurskiego i poprosiła o informację  

nt. mechanizmów, programu i jego kosztów. 

 

Marszałek Województwa  poprosił o sformułowanie zgłoszonych pytań na piśmie,  

a następnie wskazał, że ww. program  funkcjonuje od początku akcesji i nie jest to nowy 

program.    

 

Radna Bożenna Ulewicz zaproponowała, aby Dyrektor Departamentu Kultury 

 i Edukacji udzieliła ustnej odpowiedzi w trakcie sesji.  

 

Dyrektor Departamentu Kultury i Edukacji, p. Berenika  Oklińska wyjaśniła, 

 że podejmowane uchwały zmieniające uchwały Zarządu Województwa obejmowały  

11 dyrektorów instytucji i podejmowane były w związku ze zmianą wynagrodzenia od  

1 stycznia br. Następnie dodała, że środki na  ten cel były zabezpieczone w budżecie  

i aktualnie ma miejsce wykonanie wszystkich formalności związanych z regulacją 

wynagrodzeń w instytucjach kultury.  

 

Dyrektor Departamentu Europejskiego Funduszu Społecznego, p. Michał 

Opieczyński odniósł się do Mechanizmu współpracy i koordynacji w zakresie uczenia się 

przez całe życie dla Województwa Warmińsko-Mazurskiego i wskazał, że jest to  

długofalowa współpraca z Ministerstwem Edukacji i Nauki. Wyjaśnił, iż podejmowane 

czynności związane są z przygotowywaniem się do ubiegania o środki z Krajowego Planu 

Odbudowy na zarządzanie Zintegrowaną Strategią  Umiejętności Województwa.  Podkreślił, 

że warunkiem ubiegania się o środki jest przyjęcie tych mechanizmów.  
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Radna Bożenna Ulewicz poprosiła o szerszą odpowiedź na piśmie w ww. zakresie.  

 

Przewodnicząca Sejmiku zwróciła uwagę, że podczas obrad sesji nie ma możliwości 

dyskusji między osobą udzielającą informacji, a radnymi. Podkreśliła, że przed zabraniem 

głosu należy  zgłosić chęć zabrania głosu i używać mikrofonu.  

 

Ponieważ nie było więcej uwag, Przewodnicząca Sejmiku  zamknęła dyskusję 

 i przeszła do realizacji kolejnych punktów porządku obrad.   

 

4. Informacja o przebiegu wykonania budżetu Województwa Warmińsko-Mazurskiego  

za I półrocze 2022 roku, informacja o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2022-2037 oraz 

informacja o przebiegu wykonania planów finansowych za I półrocze 2022 roku 

jednostek, dla których Samorząd Województwa jest organem założycielskim. 

 

Przewodnicząca Sejmiku poinformowała, że Informacja o przebiegu wykonania 

budżetu Województwa Warmińsko-Mazurskiego za I półrocze 2022 roku, informacja  

o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Warmińsko-

Mazurskiego na lata 2022-2037 oraz informacja o przebiegu wykonania planów finansowych 

za I półrocze 2022 roku jednostek, dla których Samorząd Województwa jest organem 

założycielskim była przedmiotem obrad Komisji Budżetu i Finansów uzyskując pozytywną 

opinię. Dodała, że powyższa informacja nie podlega głosowaniu i oddała głos Marszałkowi 

Województwa.  

 

Marszałek Województwa, p. Gustaw Marek Brzezin szczegółowo omówił 

informację o przebiegu wykonania budżetu Województwa Warmińsko-Mazurskiego  

za I półrocze 2022 roku. Przedstawił, jak kształtowały się dochody i wydatki. Podkreślił,  

że od strony zabezpieczenia finansowego nie wystąpiły żadne trudności w realizacji 

wydatków. Wszystkie przelewy pieniężne realizowane były terminowo, łącznie ze spłatą rat 

zadłużenia. Zwrócił uwagę na niskie wykonanie wydatków majątkowych i wyjaśnił,  

że wynika to głównie z niewielkiej realizacji wydatków na inwestycje drogowe. Wskazał,  

że wydatki na zadania inwestycyjne na drogach i mostach planowane są do realizacji  

w II półroczu br., zgodnie z harmonogramem realizacji robót. Następnie omówił kwestię 

zadłużenia i podkreślił, że w wyniku dobrego zarządzania finansami dokonano 

ponadplanowej spłaty kredytu zaciągniętego w Europejskim Banku Inwestycyjnym,  

co  przełożyło się na zmniejszenie zadłużenia. Nadmienił, że Zarząd Województwa 

zweryfikował również sytuację finansową samodzielnych publicznych zakładów opieki 

zdrowotnej, samorządowych instytucji kultury oraz Wojewódzkich Ośrodków Ruchu 

Drogowego w Olsztynie i Elblągu. Na podstawie przedstawionych dokumentów oceniono 

sytuację finansową tych jednostek jako stabilną oraz nie stwierdzono żadnych problemów  

w realizacji ich statutowych zadań. Na koniec poinformował, że informacja o przebiegu 

wykonania budżetu Województwa za I półrocze 2022 roku otrzymała pozytywną opinię 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie. 

 

Przewodnicząca Sejmiku podziękowała za przedstawienie informacji i wskazała,  

że Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie pozytywnie zaopiniował 

Informację o przebiegu wykonania budżetu Województwa Warmińsko-Mazurskiego  

za I półrocze 2022 roku. Dodała, że uchwała wraz z uzasadnieniem jest do wglądu  

w Kancelarii Sejmiku.  
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Ponieważ nie było więcej uwag, Przewodnicząca Sejmiku przeszła do realizacji 

kolejnych punktów porządku obrad.   

 

5. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia dokumentu „Ocena sytuacji na rynku pracy  

i realizacji zadań w zakresie polityki rynku pracy w województwie warmińsko-

mazurskim w I półroczu 2022 roku”. 

 

Przewodnicząca Sejmiku poinformowała, że projekt uchwały został pozytywnie 

zaopiniowany przez Komisję Strategii Rozwoju, która zarekomendowała, aby materiał został 

przedstawiony także podczas obrad sesji Sejmiku. W związku z powyższym poprosiła 

Dyrektora Wojewódzkiego Urzędu Pracy w Olsztynie o przedstawienie informacji.  

 

Zastępca Dyrektora Wojewódzkiego Urzędu Pracy w Olsztynie, p. Tomasz Szarek 

korzystając z prezentacji multimedialnej przedstawił materiał dot. „Oceny sytuacji na rynku 

pracy i realizacji zadań w zakresie polityki rynku pracy w województwie warmińsko-

mazurskim w I półroczu 2022 roku". Wskazał na trudną sytuację na rynku pracy zarówno  

w kraju, jak i w województwie warmińsko-mazurskim. Dodał, że wpływ na taką sytuację  

ma m.in. pandemia koronawirusa, konflikt zbrojny w Ukrainie oraz rosnący poziom inflacji. 

W dalszej części wskazał  na historycznie niski poziom bezrobocia w regionie i zaznaczył,  

że  przewiduje się, iż obecne okoliczności społeczno-gospodarcze będą miały negatywny 

wpływ na rynek pracy, a tym samym na zmianę wysokości wskaźników. Kolejno 

poinformował,  że Wojewódzki Urząd Pracy prowadzi rozliczenie wsparcia, które zostało 

udzielone przedsiębiorcom w ramach Tarczy Antykryzysowej na ochronę miejsc pracy. 

Następnie zaprezentował  dane nt.  wdrażania RPO  w części realizowanej przez WUP.  

Na koniec wystąpienia przedstawił informację na temat prognoz  na II półrocze br., w tym 

planowany poziom bezrobocia, wskaźnik zatrudnienia oraz  współczynnik aktywności 

zawodowej.  

 

Przewodnicząca Sejmiku, p. Bernadeta Hordejuk  podziękowała za przedstawienie 

informacji i otworzyła dyskusję. Głos zabrali radni: 

 

1. Radny Dariusz Rudnik zwrócił uwagę na bardzo dobre dane dot. sytuacji na rynku 

pracy w województwie warmińsko-mazurskim. Zdaniem radnego nic nie wskazuje 

na jej  pogorszenie i dlatego  nie rozumie wyrażonych obaw.  Zwrócił uwagę na 

dobre wyniki i wskazał, że pomimo kryzysu wywołanego pandemią i wojną  

w Ukrainie, są one zadowalające. Według radnego większy nacisk powinien zostać 

położony na zwiększenie aktywności zawodowej osób, które nie podejmują 

zatrudnienia. Wskazał, że działania rządowe, w tym uruchomienie tarcz 

antykryzysowych, wpłynęły na poprawę sytuacji na rynku pracy.  Wyraził nadzieję, 

 że polityka rządu  przyczyni się także do pokonania kryzysu wynikającego  

z trwającej wojny w Ukrainie. W swojej wypowiedzi zaznaczył także, że Polska, 

jako jeden z nielicznych krajów, poradziła sobie bardzo dobrze w czasie trwającej 

pandemii koronawirusa. Pogratulował osiągniętych wyników, wyrażając nadzieję, 

że Wojewódzki Urząd Pracy będzie podejmował działania w kierunku zwiększenia 

aktywizacji zawodowej mieszkańców regionu.  

2. Przewodnicząca Sejmiku zwróciła uwagę, że podziękowania należą się przede 

wszystkim przedsiębiorcom, którzy mają wpływ na zmniejszenie poziomu 

bezrobocia.  

3. Radny Stanisław Gorczyca poprosił o przedstawienie informacji na temat 

mieszkańców regionu biernych zawodowo w porównaniu do innych regionów. 
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Zastępca Dyrektora Wojewódzkiego Urzędu Pracy w Olsztynie, p. Tomasz Szarek 

odniósł się do pytania zgłoszonego przez radnego Stanisława Gorczycę i wyjaśnił,  

że aktualnie nie dysponuje danymi na ww. temat, natomiast odpowiedź w tym zakresie 

zostanie przekazana radnemu na piśmie. W dalszej części omówił sytuację województwa 

warmińsko-mazurskiego i podkreślił, że w regionie występuje dużym problem z osobami 

nieaktywnymi zawodowo, głównie na obszarach wiejskich.  Wskazał, że wpływ na to ma 

m.in. system edukacji, brak możliwości dojazdu do miejsc pracy, ale również mała ilość firm, 

które są otwierane na tych obszarach. Kolejno wyjaśnił, że na pojawiające się obawy 

dotyczące sytuacji na rynku pracy, wpływ mają m.in. pojawiające się informacje na temat 

wzrostu kosztów energii oraz wzrostu minimalnego wynagrodzenia. W związku z powyższym 

przedsiębiorcy wskazują, że trudno będzie wypracować większe zyski na pokrycie wysokich 

cen kosztów.  

 

W dalszej części procedowanego punktu głos zabrali: 

1. Radny Stanisław Gorczyca zwrócił uwagę na niepokojący odsetek ludności 

nieczynnej zawodowo. Następnie  wskazał, że niski poziom bezrobocia nie przedkłada 

się na aktualny stan gospodarki. 

 

2. Radny Jarosław Słoma  zaznaczył, że na spadek bezrobocia ma wpływ starzenie się 

społeczeństwa i zmniejszenie liczebności roczników,  które wchodzą na rynek pracy. 

Zdaniem radnego polityka rządu nie miała wpływu na poprawę sytuacji gospodarczej, 

a działania rządu doprowadziły do  najwyższego w UE poziomu inflacji. Zaznaczył 

też, że rząd nie poradził sobie podczas trwającej pandemii koronawirusa, na co 

wskazuje wysoki wskaźnik umieralności.   

 

3. Radna Bożenna Ulewicz nie zgodziła się z wypowiedzią radnego Jarosława Słomy  

i podkreśliła, że dzięki ogromnemu wsparciu strony rządowej, przedsiębiorcom udało 

się ochronić miejsca pracy i przetrwać trudny czas spowodowany pandemią 

koronawirusa.  W dalszej części wypowiedzi odniosła się do poruszonej kwestii 

wysokiej umieralności podczas pandemii i powiedziała, że na jej wskaźniki wpływ 

mają m.in. teleporady, podczas których utrudnione jest leczenie pacjenta. 

  

4. Radny Paweł Czemiel: 

  zwrócił uwagę na wzrost produkcji przemysłowej w kraju, który wynosi 50%  

 i wskazał, że jest to  najwyższy wskaźnik w UE, 

  podkreślił, że województwo warmińsko-mazurskie otrzymało ogromne wsparcie  

 ze strony rządowej na ochronę miejsc pracy, 

  przypomniał, że zgłaszał wniosek, aby prezentacja dot. Planu Transportowego  

Województwa Warmińsko-Mazurskiego, która była przedstawiona podczas  

posiedzenia Komisji Strategii Rozwoju w dniu 23 maja 2022 r., została omówiona  

podczas obrad sesji Sejmiku; 

  odniósł się do zaprezentowanego materiału i wskazał, że największe bezrobocie  

występuje w północnej części regionu, na co zdaniem radnego wpływ ma m.in.  

wykluczenie komunikacyjne tej części województwa, 

  zaapelował o podejmowanie działań w celu zmniejszenia wykluczenia  

komunikacyjnego całego województwa. 

 

Ponieważ nie było więcej  uwag, Przewodnicząca Sejmiku poddała treść uchwały pod 

głosowanie. 
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Za podjęciem uchwały głosowało – 24 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 

Imienne wyniki głosowania (Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia dokumentu 

"Ocena sytuacji na rynku pracy i realizacji zadań w zakresie polityki rynku pracy  

w województwie warmińsko-mazurskim w I półroczu 2022 roku"): 

45 XLII Sesja VI kadencji Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego 

Głosowanie 

2 

5. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia dokumentu "Ocena sytuacji na rynku 

pracy i realizacji zadań w zakresie polityki rynku pracy w województwie 

warmińsko-mazurskim w I półroczu 2022 roku" – referujący: p. M. Sycz, 

Wicemarszałek Województwa 

 

Typ głosowania jawne Data głosowania:  27.09.2022 13:00 

 

Liczba uprawnionych 30 Głosy za 24 

Liczba obecnych 25 Głosy przeciw 0 

Liczba nieobecnych 5 Głosy wstrzymujące się 0 

  Obecni niegłosujący 1 

Kworum zostało osiągnięte 

Uprawnieni do głosowania 

Lp Nazwisko i imię Głos Lp Nazwisko i imię Głos 

1. 
Adamczyk 

Edward 
ZA 16. Kuchciński Marcin ZA 

2. 
Andruszkiewicz 

Jolanta 
ZA 17. Osiecki Julian ZA 

3. 
Astramowicz-

Leyk Teresa 
NIEOBECNA 18. Palińska Magdalena ZA 

4. Bobek Jan ZA 19. Pawlik Jacek NIEOBECNY 

5. 
Brzezin Gustaw 

Marek 
ZA 20. Piotrowska Jolanta ZA 

6. Chyl Marek ZA 21. Piwowarczyk Marcin OBECNY 

7. Czemiel Paweł ZA 22. Politewicz Tadeusz ZA 

8. 
Gorczyca 

Stanisław 
ZA 23. Prokop Grzegorz ZA 

9. 
Homza 

Zbigniew 
ZA 24. Rudnik Dariusz ZA 

10. 
Hordejuk 

Bernadeta 
ZA 25. Słoma Jarosław ZA 
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11. 
Jaskulska 

Sylwia 
ZA 26. Sycz Miron NIEOBECNY 

12. 
Kazimierczuk 

Marcin 
ZA 27. Szter Marek ZA 

13. 
Kierozalski 

Grzegorz 
ZA 28. Szulc Jolanta NIEOBECNA 

14. Kluge Grażyna ZA 29. Ulewicz Bożenna ZA 

15. 
Kozłowski 

Patryk 
ZA 30. Żuchowski Henryk NIEOBECNY 

 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2022-2037. 

 

Przewodnicząca Sejmiku poinformowała, że wpłynęła autopoprawka do ww. projektu 

uchwały. Następnie dodała, że projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez 

Komisję Budżetu i Finansów.  

 

Ponieważ nie było uwag, Przewodnicząca Sejmiku poddała treść uchwały pod 

głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało – 15 radnych, przeciw – 9, wstrzymało się – 0. 

 

Imienne wyniki głosowania (Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2022-2037): 

 

 

45 XLII Sesja VI kadencji Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego 

Głosowanie 

3 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2022-2037 – referujący: p. G. 

M. Brzezin, Marszałek Województwa.  

Typ głosowania jawne Data głosowania:  27.09.2022 13:01 

 

Liczba uprawnionych 30 Głosy za 15 

Liczba obecnych 25 Głosy przeciw 9 

Liczba nieobecnych 5 Głosy wstrzymujące się 0 

  Obecni niegłosujący 1 

Kworum zostało osiągnięte 

Uprawnieni do głosowania 

Lp Nazwisko i imię Głos Lp Nazwisko i imię Głos 

1. 
Adamczyk 

Edward 
ZA 16. Kuchciński Marcin ZA 



11 

 

2. 
Andruszkiewicz 

Jolanta 
PRZECIW 17. Osiecki Julian ZA 

3. 
Astramowicz-

Leyk Teresa 
NIEOBECNA 18. Palińska Magdalena PRZECIW 

4. Bobek Jan ZA 19. Pawlik Jacek NIEOBECNY 

5. 
Brzezin Gustaw 

Marek 
ZA 20. Piotrowska Jolanta ZA 

6. Chyl Marek ZA 21. Piwowarczyk Marcin OBECNY 

7. Czemiel Paweł PRZECIW 22. Politewicz Tadeusz ZA 

8. 
Gorczyca 

Stanisław 
ZA 23. Prokop Grzegorz PRZECIW 

9. 
Homza 

Zbigniew 
ZA 24. Rudnik Dariusz PRZECIW 

10. 
Hordejuk 

Bernadeta 
ZA 25. Słoma Jarosław ZA 

11. 
Jaskulska 

Sylwia 
ZA 26. Sycz Miron NIEOBECNY 

12. 
Kazimierczuk 

Marcin 
PRZECIW 27. Szter Marek ZA 

13. 
Kierozalski 

Grzegorz 
PRZECIW 28. Szulc Jolanta NIEOBECNA 

14. Kluge Grażyna ZA 29. Ulewicz Bożenna PRZECIW 

15. 
Kozłowski 

Patryk 
PRZECIW 30. Żuchowski Henryk NIEOBECNY 

 

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Województwa Warmińsko-

Mazurskiego na 2022 rok. 

 

Przewodnicząca Sejmiku poinformowała, że wpłynęła autopoprawka do ww. projektu 

uchwały. Następnie dodała, że projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez 

Komisję Budżetu i Finansów.  

 

Ponieważ nie było uwag, Przewodnicząca Sejmiku poddała treść uchwały pod 

głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało – 16 radnych, przeciw – 9, wstrzymało się – 0. 

 

Imienne wyniki głosowania (Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego na 2022 rok): 

 

45 XLII Sesja VI kadencji Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego 

Głosowanie 

4 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Województwa Warmińsko-

Mazurskiego na 2022 rok – referujący: p. G. M. Brzezin, Marszałek 
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Województwa.  

Typ głosowania jawne Data głosowania:  27.09.2022 13:02 

 

Liczba uprawnionych 30 Głosy za 16 

Liczba obecnych 25 Głosy przeciw 9 

Liczba nieobecnych 5 Głosy wstrzymujące się 0 

  Obecni niegłosujący 0 

Kworum zostało osiągnięte 

Uprawnieni do głosowania 

Lp Nazwisko i imię Głos Lp Nazwisko i imię Głos 

1. 
Adamczyk 

Edward 
ZA 16. Kuchciński Marcin ZA 

2. 
Andruszkiewicz 

Jolanta 
PRZECIW 17. Osiecki Julian ZA 

3. 
Astramowicz-

Leyk Teresa 
NIEOBECNA 18. Palińska Magdalena PRZECIW 

4. Bobek Jan ZA 19. Pawlik Jacek NIEOBECNY 

5. 
Brzezin Gustaw 

Marek 
ZA 20. Piotrowska Jolanta ZA 

6. Chyl Marek ZA 21. Piwowarczyk Marcin ZA 

7. Czemiel Paweł PRZECIW 22. Politewicz Tadeusz ZA 

8. 
Gorczyca 

Stanisław 
ZA 23. Prokop Grzegorz PRZECIW 

9. 
Homza 

Zbigniew 
ZA 24. Rudnik Dariusz PRZECIW 

10. 
Hordejuk 

Bernadeta 
ZA 25. Słoma Jarosław ZA 

11. 
Jaskulska 

Sylwia 
ZA 26. Sycz Miron NIEOBECNY 

12. 
Kazimierczuk 

Marcin 
PRZECIW 27. Szter Marek ZA 

13. 
Kierozalski 

Grzegorz 
PRZECIW 28. Szulc Jolanta NIEOBECNA 

14. Kluge Grażyna ZA 29. Ulewicz Bożenna PRZECIW 

15. 
Kozłowski 

Patryk 
PRZECIW 30. Żuchowski Henryk NIEOBECNY 
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8. Podjęcie uchwały w sprawie pozbawienia kategorii dróg wojewódzkich drogi 

wojewódzkiej nr 521 Bronowo – Susz na terenie gminy i miasta Susz. 

 

Przewodnicząca Sejmiku poinformowała, że ww. projekt uchwały został 

wprowadzony do porządku obrad sesji.   

 

Ponieważ nie było uwag, Przewodnicząca Sejmiku poddała treść uchwały pod 

głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało – 24 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 

Imienne wyniki głosowania (Podjęcie uchwały w sprawie pozbawienia kategorii dróg 

wojewódzkich drogi wojewódzkiej nr 521 Bronowo – Susz na terenie gminy i miasta Susz ): 

 

45 XLII Sesja VI kadencji Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego 

Głosowanie 

5 

8. Podjęcie uchwały w sprawie pozbawienia kategorii dróg wojewódzkich drogi 

wojewódzkiej nr 521 Bronowo – Susz na terenie gminy i miasta Susz – 

referujący: p. M. Kuchciński, Wicemarszałek Województwa.  

Typ głosowania jawne Data głosowania:  27.09.2022 13:02 

 

Liczba uprawnionych 30 Głosy za 24 

Liczba obecnych 25 Głosy przeciw 0 

Liczba nieobecnych 5 Głosy wstrzymujące się 0 

  Obecni niegłosujący 1 

Kworum zostało osiągnięte 

Uprawnieni do głosowania 

Lp Nazwisko i imię Głos Lp Nazwisko i imię Głos 

1. 
Adamczyk 

Edward 
ZA 16. Kuchciński Marcin ZA 

2. 
Andruszkiewicz 

Jolanta 
ZA 17. Osiecki Julian ZA 

3. 
Astramowicz-

Leyk Teresa 
NIEOBECNA 18. Palińska Magdalena ZA 

4. Bobek Jan ZA 19. Pawlik Jacek NIEOBECNY 

5. 
Brzezin Gustaw 

Marek 
ZA 20. Piotrowska Jolanta ZA 

6. Chyl Marek ZA 21. Piwowarczyk Marcin ZA 

7. Czemiel Paweł ZA 22. Politewicz Tadeusz ZA 
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8. 
Gorczyca 

Stanisław 
ZA 23. Prokop Grzegorz ZA 

9. 
Homza 

Zbigniew 
ZA 24. Rudnik Dariusz ZA 

10. 
Hordejuk 

Bernadeta 
ZA 25. Słoma Jarosław OBECNY 

11. 
Jaskulska 

Sylwia 
ZA 26. Sycz Miron NIEOBECNY 

12. 
Kazimierczuk 

Marcin 
ZA 27. Szter Marek ZA 

13. 
Kierozalski 

Grzegorz 
ZA 28. Szulc Jolanta NIEOBECNA 

14. Kluge Grażyna ZA 29. Ulewicz Bożenna ZA 

15. 
Kozłowski 

Patryk 
ZA 30. Żuchowski Henryk NIEOBECNY 

 

9. Skargi, Wnioski, Petycje. 

Przewodnicząca Sejmiku przedstawiła projekt uchwały z inicjatywy Komisji Skarg, 
Wniosków i Petycji. 
 

 Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji bez rozpoznania 

 

Ponieważ nie było uwag, Przewodnicząca Sejmiku poddała treść uchwały pod 
głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało – 22 radnych, przeciw – 1, wstrzymało się – 1. 

 

Imienne wyniki głosowania (Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie pozostawienia 

petycji bez rozpatrzenia): 

 

45 XLII Sesja VI kadencji Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego 

Głosowanie 

6 9. Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie pozostawienia petycji bez rozpatrzenia.    

Typ głosowania jawne Data głosowania:  27.09.2022 13:03 

 

Liczba uprawnionych 30 Głosy za 22 

Liczba obecnych 25 Głosy przeciw 1 

Liczba nieobecnych 5 Głosy wstrzymujące się 1 

  Obecni niegłosujący 1 
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Kworum zostało osiągnięte 

Uprawnieni do głosowania 

Lp Nazwisko i imię Głos Lp Nazwisko i imię Głos 

1. 
Adamczyk 

Edward 
ZA 16. Kuchciński Marcin ZA 

2. 
Andruszkiewicz 

Jolanta 
ZA 17. Osiecki Julian ZA 

3. 
Astramowicz-

Leyk Teresa 
NIEOBECNA 18. Palińska Magdalena ZA 

4. Bobek Jan ZA 19. Pawlik Jacek NIEOBECNY 

5. 
Brzezin Gustaw 

Marek 
ZA 20. Piotrowska Jolanta ZA 

6. Chyl Marek ZA 21. Piwowarczyk Marcin ZA 

7. Czemiel Paweł OBECNY 22. Politewicz Tadeusz ZA 

8. 
Gorczyca 

Stanisław 
ZA 23. Prokop Grzegorz ZA 

9. 
Homza 

Zbigniew 
ZA 24. Rudnik Dariusz PRZECIW 

10. 
Hordejuk 

Bernadeta 
ZA 25. Słoma Jarosław ZA 

11. 
Jaskulska 

Sylwia 
ZA 26. Sycz Miron NIEOBECNY 

12. 
Kazimierczuk 

Marcin 

WSTRZYMUJĘ 

SIĘ 
27. Szter Marek ZA 

13. 
Kierozalski 

Grzegorz 
ZA 28. Szulc Jolanta NIEOBECNA 

14. Kluge Grażyna ZA 29. Ulewicz Bożenna ZA 

15. 
Kozłowski 

Patryk 
ZA 30. Żuchowski Henryk NIEOBECNY 

 

 

 

10. Sprawy organizacyjne Sejmiku.  

 

Przewodnicząca Sejmiku odniosła się do wypowiedzi radnego Pawła Czemiela 

w sprawie procedowania podczas sesji Sejmiku dokumentu dot. Planu transportowego 

województwa warmińsko-mazurskiego i wyjaśniła procedurę uchwalania planu pracy 

Sejmiku oraz zgłaszania wniosków z proponowanymi tematami obrad.   

 

Radny Paweł Czemiel zwrócił uwagę, że uchwalana jest strategia województwa, 

budżet województwa, ale założenia w nich zawarte nie są realizowane. W dalszej części 

wyjaśnił, że dokument, o którego prezentację prosił, omawiany był jedynie podczas 
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posiedzenia Komisji Strategii Rozwoju, a chciałby, żeby wszyscy radni mieli możliwość 

zapoznania się z  Planem transportowym województwa warmińsko-mazurskiego. Zaznaczył, 

że potrzebę ww. dokumentu potwierdził prezentowany podczas sesji materiał mówiący  

o bezrobociu w województwie.  

 

Przewodnicząca Sejmiku ponownie wyjaśniła procedurę uchwalania planu pracy 

Sejmiku i zgłaszania proponowanych tematów obrad.  

 

Radny Paweł Czemiel zgłosił wniosek formalny dot. procedowania na najbliższej sesji 

Sejmiku Planu transportowego województwa warmińsko-mazurskiego, który omawiany był 

w maju br. podczas posiedzenia Komisji Strategii Rozwoju. Podkreślił, że jest to bardzo 

dobre opracowanie.   

 

Przewodnicząca Sejmiku wyjaśniła, że Sejmik Województwa nie przyjmuje planów 

pracy poszczególnych Komisji i propozycje tematów na posiedzenie Komisji Strategii 

Rozwoju należy zgłaszać zgodnie z obowiązującą procedurą. Wskazała, że nie został złożony  

na piśmie wniosek w sprawie procedowania ww. dokumentu podczas obrad sesji Sejmiku. 

Podkreśliła, że procedowanie materiałów musi być zgłaszane zgodnie z obowiązującymi 

przepisami.  

 

Radny Paweł Czemiel  po raz kolejny podkreślił, że jest to bardzo dobrze 

przygotowany dokument i poprosił, aby radca prawny wyjaśnił, czy radny ma prawo zgłosić 

wniosek formalny  w sprawie procedowania materiału na kolejnej sesji Sejmiku.  

 

Przewodnicząca Sejmiku wyjaśniła, że pytanie należy sformułować na piśmie, 

wówczas radca prawny udzieli odpowiedzi. Następnie stwierdziła, że cieszy fakt, że Zarząd 

Województwa opracował bardzo dobry dokument.  

 

11. Przyjęcie protokołu z obrad XLI Sesji Sejmiku z dnia 30.08.2022 r. 

 

W związku z brakiem uwag do protokołu, Przewodnicząca Sejmiku zarządziła 

głosowanie. 

Za przyjęciem protokołu głosowało 23 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 1. 

 

Imienne wyniki głosowania (Przyjęcie protokołu z obrad XLI Sesji Sejmiku z dnia 

30.08.2022 r..): 

 

 

45 XLII Sesja VI kadencji Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego 

Głosowanie 

7 11.  Przyjęcie protokołu z obrad XLI Sesji Sejmiku z dnia 30.08.2022 r. 

Typ głosowania jawne Data głosowania:  27.09.2022 13:08 

 

Liczba uprawnionych 30 Głosy za 23 

Liczba obecnych 25 Głosy przeciw 0 
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Liczba nieobecnych 5 Głosy wstrzymujące się 1 

  Obecni niegłosujący 1 

Kworum zostało osiągnięte 

Uprawnieni do głosowania 

Lp Nazwisko i imię Głos Lp Nazwisko i imię Głos 

1. 
Adamczyk 

Edward 
ZA 16. Kuchciński Marcin ZA 

2. 
Andruszkiewicz 

Jolanta 
ZA 17. Osiecki Julian ZA 

3. 
Astramowicz-

Leyk Teresa 
NIEOBECNA 18. Palińska Magdalena ZA 

4. Bobek Jan ZA 19. Pawlik Jacek NIEOBECNY 

5. 
Brzezin Gustaw 

Marek 
ZA 20. Piotrowska Jolanta ZA 

6. Chyl Marek ZA 21. Piwowarczyk Marcin OBECNY 

7. Czemiel Paweł ZA 22. Politewicz Tadeusz ZA 

8. 
Gorczyca 

Stanisław 
ZA 23. Prokop Grzegorz ZA 

9. 
Homza 

Zbigniew 
ZA 24. Rudnik Dariusz ZA 

10. 
Hordejuk 

Bernadeta 
ZA 25. Słoma Jarosław ZA 

11. 
Jaskulska 

Sylwia 
ZA 26. Sycz Miron NIEOBECNY 

12. 
Kazimierczuk 

Marcin 
ZA 27. Szter Marek ZA 

13. 
Kierozalski 

Grzegorz 

WSTRZYMUJĘ 

SIĘ 
28. Szulc Jolanta NIEOBECNA 

14. Kluge Grażyna ZA 29. Ulewicz Bożenna ZA 

15. 
Kozłowski 

Patryk 
ZA 30. Żuchowski Henryk NIEOBECNY 

 

 

12. Sprawy różne. 

 

Przewodnicząca Sejmiku poinformowała, że informacja o interpelacjach i zapytaniach 

oraz udzielonych na nie odpowiedziach została przesłana radnym drogą elektroniczną.  
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W dalszej części procedowanego punktu Przewodnicząca Sejmiku otworzyła dyskusję, 

głos zabrali radni: 

 

1. Radna Bożenna Ulewicz: 

  podziękowała Zarządowi Województwa za uruchomienie programu leczenia niepłodności 

metodami naturalnymi, wskazując, że liczy na dalszą kontynuację programu i większe 

dofinansowanie na jego realizację. Dodała, że propozycję stworzenia ww. programu 

zgłosił Klub Radnych Prawa i Sprawiedliwości; 

  poprosiła o informację na temat uruchomienia procedury konkursowej, w związku  

z planowanym przejściem na emeryturę obecnego Dyrektora Teatru im. Stefana Jaracza  

w Olsztynie; 

  odniosła się do sprawy związanej z rezygnacją ze stanowiska Dyrektora Warmińsko-

Mazurskiej Filharmonii im. Feliksa Nowowiejskiego w Olsztynie, p. Piotra Sułkowskiego,  

i  wyraziła opinię, że planowany następca będzie równie kompetentną osobą. Nadmieniła, 

że liczy na to, że także w Teatrze im. Stefana Jaracza w Olsztynie zostanie zatrudniona 

odpowiednia osoba na stanowisku Dyrektora; 

  poruszyła kwestię programu regionalnego Fundusze Europejskie dla Warmii 

 i Mazur 2021-2027, pytając na jakim etapie jest przygotowanie programu i czy 

wprowadzono kategorię reemigranta, o którą wnioskowała.   

 

2. Radny Marcin Kazimierczuk poruszył kwestię konferencji pn. „Zapobieganie 

zachowaniom suicydalnym w środowisku dzieci i młodzieży – wyzwania dla ekspertów 

 i rodziców” zorganizowanej przez Samorząd Województwa i wskazał, że pojawiły się 

zastrzeżenia ze strony uczestniczących nauczycieli do wystąpień, które nawiązywały m.in. 

do ideologii LGBT. Dodał, iż zwracano uwagę, że część wystąpień prowadzono przy użyciu 

nieprofesjonalnego języka. Podkreślił, że temat konferencji jest bardzo ciekawy i ważny,  

ale pojawiły się zastrzeżenia do jej organizacji i tematów poruszonych podczas wystąpień. 

Dodał, że skargi w sprawie zorganizowanej konferencji wpłynęły również do Warmińsko-

Mazurskiego Kuratora Oświaty i zaapelował, aby w przyszłości organizatorzy konferencji 

zwracali uwagę na przygotowanie merytoryczne prelegentów.  

 

3. Radny Paweł Czemiel ponowił pytanie do radcy prawnego w sprawie możliwości 

procedowania Planu transportowego Województwa Warmińsko-Mazurskiego podczas obrad 

sesji Sejmiku, podkreślając, że jest to dobrze przygotowany materiał.   

 

4.  Przewodnicząca Sejmiku wskazała, że odpowiedź zostanie udzielona na piśmie.   

 

5. Marszałek Województwa odniósł się do powyższych kwestii, informując, że: 

-  podjęto działania w celu przeprowadzenia konkursu na stanowisko dyrektora Teatru im. 

Aleksandra Sewruka w Elblągu oraz dyrektora Teatru im. Stefana Jaracza w Olsztynie  

i przedstawił szczegóły związane z procedurą przeprowadzania konkursów, 

- kontrakt z obecnym dyrektorem Warmińsko-Mazurskiej Filharmonii im. Feliksa 

Nowowiejskiego w Olsztynie obowiązuje do końca br., natomiast już podjęto działania  

w kierunku zmiany na ww. stanowisku,  

- w najbliższym czasie odbędą się negocjacje w Brukseli w sprawie Regionalnego Programu 

Operacyjnego i przedstawił planowane do realizacji kluczowe projekty, a następnie omówił 

aktualny stan prac związany z nową perspektywą unijną, 

- kwestia migracji została szczegółowo ujęta m.in. w Europejskim Funduszu Społecznym, 

 a następnie przedstawił szczegóły związane z opracowaniem i wdrażaniem RPO, 
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- trwają rozmowy nt. inwestycji dot. Portu w Elblągu, a następnie odniósł się do planowanych 

zadań w nowym okresie programowania,  

- aktualnie trwają prace nad Planem transportowym województwa warmińsko-mazurskiego 

 i po zatwierdzeniu dokumentu przez Zarząd Województwa, zostanie on przekazany radnym.  

6. Członek Zarządu Województwa, p. Jolanta Piotrowska odniosła się  

do wypowiedzi radnego Marcina Kazimierczuka w sprawie konferencji pn. „Zapobieganie 

zachowaniom suicydalnym w środowisku dzieci i młodzieży – wyzwania dla ekspertów  

i rodziców" i podkreśliła, że została ona bardzo dobrze przygotowana i cieszyła się 

ogromnym zainteresowaniem. Nadmieniła, że temat konferencji jest bardzo ważny i odniosła 

się  do depresji dzieci i młodzieży, wskazując, iż problem ten dotyczy w dużym stopniu także 

osób ze środowisk LGBT. Dodała, że pojawiały się prośby, aby poruszyć taki temat, żeby 

wiedzieć, jak pomóc młodym ludziom.  Wskazała, że  nie wpłynęły do organizatorów żadne 

skargi od uczestników, natomiast pojawiły się bardzo pozytywne opinie nt. przedmiotowej 

konferencji.   

 

7. Radny Grzegorz Kierozalski poprosił o informację na temat trwających negocjacji  

w ramach zaplanowanych środków z Regionalnego Programu Operacyjnego. W dalszej części 

odniósł się do wypowiedzi Członek Zarządu Województwa, p. Jolanty Piotrowskiej  

i stwierdził, że im bardziej popularyzowane są środowiska LGBT, tym większy jest odsetek 

samobójstw wśród dzieci. 

 

8. Radny Marcin Kazimierczuk  ponownie zaznaczył, że sam temat konferencji jest 

bardzo istotny, dlatego cieszył się dużym zainteresowaniem, natomiast pojawiły się 

zastrzeżenia do tematów niektórych wystąpień oraz sposobu przekazu informacji. Wskazał,  

że skargi wpłynęły do Warmińsko-Mazurskiego Kuratora Oświaty, a wizytator negatywnie 

ocenił zorganizowaną konferencję. W związku z powyższym zaapelował, żeby w przyszłości 

podczas organizowania konferencji uwzględnić  uwagi zgłaszane przez nauczycieli.  

 

9. Radna Bożenna Ulewicz odniosła się do programu regionalnego Fundusze 

Europejskie dla Warmii i Mazur 2021–2027 i zapytała, czy w ramach Europejskiego 

Funduszu Społecznego i Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego powołane zostały 

składy Komitetów Monitorujących. W dalszej części odniosła się do wypowiedzi Członek 

Zarządu Województwa, p. Jolanty Piotrowskiej i zwróciła uwagę, że nie można promować 

ideologii związanej z gender i LGBT, które zdaniem radnej są szkodliwe dla dzieci  

i młodzieży. Zaznaczyła, iż młodym ludziom należy stworzyć  normalną rzeczywistość, a nie 

wykreowaną przez ideologów. Następnie zapytała o koszt konferencji.  

 

10. Członek Zarządu, p. Jolanta Piotrowska poinformowała, że informacja nt. kosztu 

konferencji zostanie przekazana na piśmie. Następnie podkreśliła, że była uczestniczką 

konferencji i nie zauważyła, żeby posługiwano się nieprofesjonalnym językiem. Wskazała,  

że do udziału w konferencji zaproszono ekspertów z różnych dziedzin. Kolejno podkreśliła, 

że tematy wystąpień były bardzo interesujące, a wśród prelegentów były osoby, które  

na co dzień pracują ze środowiskiem LGBT. W dalszej części przedstawiła dane  

nt. samobójstw w kraju i w regionie.  Podkreśliła, że temat samobójstw wśród młodych ludzi 

jest bardzo ważny i w przyszłości będą organizowane tego typu konferencje oraz 

podejmowane działania w celu udzielania wsparcia osobom potrzebującym pomocy.  
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11. Marszałek Województwa odniósł się do kwestii poruszonych przez radnych  

i poinformował, że: 

 nabory do Komitetów Monitorujących w ramach programu regionalnego Fundusze 

Europejskie dla Warmii i Mazur 2021–2027 będą dopiero ogłaszane; 

 trwają ustalenia w ramach zaplanowanych środków z programu regionalnego Fundusze 

Europejskie dla Warmii i Mazur 2021–2027  i przedstawił szczegóły z tym związane; 

 trwają rozmowy na temat strategicznego projektu dot. Portu w Elblągu  

i przedstawił planowane działania w tym zakresie. 

 

12. Radny Dariusz Rudnik poinformował, że już kilka lat temu apelował  

o wygospodarowanie środków na realizację inwestycji dot.  Portu w Elblągu, podkreślając,  

że jest to ważna inwestycja dla całego regionu. Następnie poprosił o wsparcie finansowe  

ze strony samorządu województwa w celu podjęcia kolejnych etapów rozwoju Portu  

w Elblągu. Wskazał, że aktualnie brakuje działań ze strony samorządu Elbląga i samorządu 

województwa, a konieczne jest podjęcie działań, aby Port w Elblągu zaczął się rozwijać.  

W dalszej części poinformował, że pomimo wielu obaw,  strona rządowa doprowadziła  

do realizacji inwestycji  i dąży do tego, żeby  wykorzystać w pełni potencjał Portu w Elblągu.  

Następnie zwrócił uwagę, że jest jeszcze wiele do zrobienia, aby rozwinąć działalność Portu  

w Elblągu i dlatego liczy na odpowiednie działania ze strony samorządu województwa. 

Podkreślił, że jest to wielka szansa dla regionu i dlatego istotna jest współpraca ze stroną 

rządową. 

 

13. Marszałek Województwa  podkreślił, że dalszy rozwój Portu w Elblągu jest bardzo 

ważny i dlatego są podejmowane działania w tym kierunku m.in. przez samorząd 

województwa. W tym miejscu poinformował o planowanych założeniach w RPO dot. Portu 

 w Elblągu. Następnie dodał, że liczy na to, że strona rządowa dokona pogłębienia drogi 

wodnej do samego Portu.  

 

14. Radca Prawny, p. Mirosław Antoszewski odniósł się do wypowiedzi radnego Pawła 

Czemiela i wskazał, że zgłoszony przez niego wniosek ma charakter merytoryczny, natomiast 

wnioski formalne odnoszą się do  procedury związanej z przebiegiem głosowania. Następnie 

radca prawny  przypomniał o  możliwościach zgłaszania przez radnych tematów pod obrady 

Sejmiku, np. poprzez inicjatywę uchwałodawczą w zakresie zmiany planu pracy Sejmiku lub 

też poprzez zgłoszenie wniosku o zmianę porządku obrad.  

 

Przewodnicząca Sejmiku w związku z brakiem innych pytań przeszła do realizacji 

kolejnego punktu obrad.  

 

13. Oświadczenia radnych. 

 

Przewodnicząca Sejmiku poinformowała radnych  o technicznych możliwościach 

zgłaszania się do zabrania głosu.  
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14. Zamknięcie Sesji. 

 

Zamykając obrady XLII sesji Sejmiku, Przewodnicząca Sejmiku podziękowała  

za udział w sesji Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego i poinformowała,  

że kolejna sesja Sejmiku zaplanowana jest na 25 października 2022 r.  

 

                Przewodnicząca Sejmiku 

 

                   Bernadeta Hordejuk 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Sporządziła:  

 

Sylwia Wiśniewska 


